
Een boorinstallatie in werking

Huis verkopen?
Start met onze gratis 

waardebepaling!

Moen Garantiemakelaars
Boogstede 1 (Cityplaza)
3431 HH Nieuwegein

T (030) 607 60 60
info@moenmakelaars.nl
www.moenmakelaars.nl

Specialisten voor 
jong onstuimig
Kleine vrolijke rakkers willen zich nog wel eens bezeren. 
Maar dieren kunnen niet laten zien dat ze pijn hebben. 
En het lichaam van een jonkie kan nog niet zoveel hebben. 
Denk u dat er iets mis is? Wacht niet en bel ons even.

Wij nemen graag de tijd voor een kleine controle.

www.dierenkliniekhugen.nl • Nederhoeve 20A  Nieuwegein • tel. (030) 60 55 747

Wat is er aan de hand? 
Je zult de sneltram maar vlak 
achter of voor je huis hebben 
rijden en iedere zes minuten 
twee trams met donderend 
geraas horen langskomen. Jij 
denkt misschien “Die trams 
rijden daar toch al meer dan 
40 jaar?” Dat klopt, maar de 
oude tramstellen zijn allemaal 
vervangen door nieuwe en die 
maken vooral in bochten veel 
lawaai: gepiep, geknars en ge-
bonk. Hoe harder er gereden 
wordt, des te meer lawaai. Be-
woners zijn radeloos en raken 
steeds meer geïrriteerd door 
deze geluidsoverlast, het tast 
hun woongenot en welzijn ern-
stig aan. Niet alleen in de tuin, 
maar zelfs in huis moet je een 
gesprek stoppen als de tram 
voorbijraast. Ik woon zelf aan 
de Utrechtsestraatweg en ook 
daar hoor ik in de tuin en bin-
nen met geopende ramen, de 
tram rijden. Sterker nog: als de 
tram over de Jutfasebrug den-
dert, hoor je dat zelfs bij de Zui-

dersluis. En dat is toch een heel 
eind weg!

Ritje met de tram
Niet alleen volg ik op de fiets 
de trambaan, ik maak ook een 
ritje met de sneltram. Ik stap in 
bij halte Wijkersloot en ga weer 
terug bij Westraven, op die ma-
nier kom ik langs alle ‘pijnpun-
ten’. En inderdaad, ook in de 
tram hoor ik gepiep, geraas en 
gebonk. Vooral in het tweede 
tramstel is, net als buiten, het 
gebonk opvallend. En ja, als ik 
over de Jutfasebrug rijd, dan 
zwelt het tramgeraas buiten 
proporties aan om even later 
opvallend stil te worden tot de 
eerstvolgende bocht. Ik kijk ook 
bij de trambestuurder hoe hard 
de sneltram rijdt: bij alle pijn-
punten maar liefst 70 kilome-
ter! Dat verklaart een hoop.

Overal hoorbaar
De provinciale vertegenwoor-
diger had al gewaarschuwd 
dat het geluid van de nieuwe 
sneltrams na de vakantieperio-
de nog harder zou zijn. Nou dat 
hebben we geweten! Het lijkt 
wel of je overal de tram hoort 
rijden en je gaat er als je bui-
ten bent steeds meer op letten. 
Ook op afstand van het tracé 
wil het maar niet stil worden. Ik 
heb medelijden met de mensen 
die vlakbij de rails wonen. Het 
is avond als ik dit artikel schrijf 

en ik hoor om de zoveel minu-
ten de tram, ook bij mij is spra-
ke van irritatie, vooral door het 
bijzondere geluid bij de Jutfa-
sebrug. Ben je benieuwd of we 
het hier hebben over serieuze 
geluidsoverlast? Een buurtge-
noot heeft een video-opname 
met geluid tijdens het journaal 
gemaakt. Je weet niet wat je 
overkomt! Via de QR-code links 
onderaan de pagina hoor en zie 
je wat er gebeurt als de snel-
tram achter jouw huis voorbij-
raast. 

Oplossingen
De Provincie Utrecht zoekt als 
eigenaar van het trambedrijf 
naar oplossingen zoals een 
smeersysteem en geluidsdem-
pers, maar die helpen in ieder 
geval in onze wijken niet waar-
neembaar.  En kennelijk zijn er 
niet veel andere oplossingen 
mogelijk want ik heb er nog ner-
gens iets over gelezen. Ik heb 
aan wethouder Ellie Eggengoor, 
die de sneltram in haar porte-
feuille heeft, per mail een paar 
vragen gesteld. Zij bevestigt 
dat nog maar vier tramstellen 
van geluidsdempers zijn voor-
zien en dat de smeerinstallaties 
niet overal naar behoren wer-
ken. Mevrouw Eggengoor laat 
weten dat zij nog niet tevreden 
is met deze uitkomsten en het 
perspectief. Hierover is zij nog 
in gesprek met de gemeente 

WPF: voor jong en oud
       Ik ben Caro Proost. In februari ben ik op uitnodiging naar mijn eerste 
vergadering van het Wijkplatform (WPF) gegaan. Het bestuur bestaat nu 
uit vier personen en samen met mijn man Peter heb ik een duo-functie: 
het secretariaat. Wij zien het WPF als een mogelijkheid voor bewoners om 
betrokken te raken in de buurt en we willen graag zoveel mogelijk bewo-
ners enthousiast maken. Een paar keer per jaar komt het bestuur samen 
met geïnteresseerde wijkbewoners om elkaar bij te praten. Op deze infor-
matieavonden zijn ook de woningbouwverenigingen, politie en gemeen-
te aanwezig. Iedereen uit de wijk is welkom om zich als geïnteresseerde 
aan te melden, dan kun je meepraten en ideeën aandragen over je eigen 
buurt. Veel mensen hebben een verkeerd beeld van het WPF, ze denken 
dat ze officieel lid moeten worden en verplichtingen aan moeten gaan. 
Maar dat is niet zo, je hoeft nergens lid van te worden en die informatie-
avonden zijn geen verplichting. De mensen die al bij ons aangesloten zijn, 
noemen we voortaan ‘geïnteresseerden’. We hopen het WPF zo nieuw le-
ven in te blazen en meer mensen te interesseren, want het nieuwe WPF 
is voor jong en oud! Ben je nieuwsgierig geworden of heb je een vraag? 
Stuur gerust een mail naar: bestuur@wijzijnelkaarsburen.nl en wie weet 
komen we elkaar snel tegen bij het nieuwe WPF.

Door Caro (& Peter)

Wijkbewoners zijn geluidsoverlast nieuwe sneltram spuugzat!
IJsselstein en de Provincie. Ook 
het bewonerscollectief Huis de 
Geer heeft opnieuw per mail bij 
de wethouder zijn bezorgdheid 
geuit met vragen en opmerkin-
gen. Hierop was eind augustus 
nog geen reactie ontvangen. De 
gemeenteraad is geïnformeerd 
en er is inmiddels een professi-
onele geluidsmeting uitgevoerd 
waarvan het rapport binnen-
kort beschikbaar is. Ik ben be-
nieuwd wat daarin staat. Maar 
hoe je het ook wendt of keert: 
de geluidsoverlast in Huis de 
Geer en op andere plekken in de 
wijken is buiten proportie!

IJsselstein
Ook in IJsselstein hebben be-
woners heel veel geluidsover-
last, las ik in het AD van 22 au-
gustus. Tijd om daar ook eens 
mijn oor te luister te leggen en 
met buurtbewoners te praten. 
Ik doe dat op twee locaties en 
het geluid dat de trams daar 
produceren valt mij erg mee als 
ik het vergelijk met onder meer 
Huis de Geer. Dat is op zich niet 
onlogisch want in bijvoorbeeld 

‘de Weegbree’ wisselen over-
steekplaatsen en tramhaltes 
elkaar regelmatig af. Daardoor 
komt de sneltram niet aan de 
70 kilometer snelheid. Helaas 
liep hier niemand op straat om 
een praatje te maken. Wat mij 
verder nog opviel is dat de ge-
luidssignalen als de tram een 
oversteekplaats nadert, ze-
ker ook irritant zijn als je daar 
vlakbij woont. Maar daar valt 
mee te leven als je bedenkt hoe 
daardoor ernstige ongelukken 
kunnen worden voorkomen.

Simpelste oplossing
Dat is volgens mij gewoon de 
sneltram op plekken waar wo-
ningen dichtbij de trambaan lig-
gen niet harder dan 30 kilome-
ter laten rijden, zolang er geen 
andere aanvaardbare oplossing 
is gevonden. Dan moeten de 
reizigers weliswaar vijf minu-
ten langer in de tram zitten, 
maar dat is minder erg dan 20 
keer per uur een oorverdovend  
lawaai aan te moeten horen!

Door Frits van Ginkel

“

”
Lees meer in het interview met Caro en Peter op pag. 5>>>

Scan de QRcode en luister mee.

Wij zijn elkaars buren.nl
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Deze Wijkkrant verschijnt vier 
keer per jaar en bevat per-
soonlijk nieuws en nieuws dat 
interessant is voor alle bewo-
ners van en betrokkenen bij de 
wijken Zuilenstein, Huis de Geer 
en Blokhoeve. Alle Wijkkran-
ten zijn digitaal te lezen op 
www.wijzijnelkaarsburen.nl.  

Schrijf ook mee!
Wil jij ook voor de Wijkkrant 
schrijven? Je eigen bericht 
met foto in deze krant? Heb 
je nieuwtjes, ideeën, tips of 

agendapunten uit je straat, buurt 
of wijk? Stuur dan een mail naar 
redactie@wijzijnelkaarsburen.nl.
 
De volgende Wijkkrant verschijnt 
begin januari, stuur jouw bericht 

uiterlijk 4 december 2022
 
naar de redactie.

Oplage van 4.300 exemplaren.
Redactie: Frits van Ginkel | Peer 
van Halderen | Joke Kanis.
Advertentiebeheer: Henk Vink.
Vormgeving: Jack of all Trades, 
Marion Vegter.

Contact:  
redactie@wijzijnelkaarsburen.nl.
Postadres: Redactie Wijkkrant,  
Diepenbrocklaan 145,  
3438 XZ Nieuwegein.

De redactie kan besluiten om 
bijdragen te redigeren of niet te 
plaatsen om welke reden dan 
ook. Een mening weergegeven 
in een artikel of advertentie 
is niet noodzakelijkerwijs de 
mening van de redactie.

Colofon

Gemakzucht
Poezen gaan vaak onverstoor-
baar hun eigenwijze gang. Ik 
voel er in die zin een zekere con-
nectie mee. Zo ben ik allang niet 
meer de brave Hylco van weleer 
en liep ik in augustus regelma-
tig op blote ‘pootjes’ mijn plaat-
selijke rondjes. Poezen kruisen 
dikwijls mijn pad, niet omdat ik 
een typische poezenfluisteraar 
ben, maar omdat postkarretjes 
blijkbaar iets onweerstaanbaars 
hebben. Na ruim tien jaar trou-
we dienst moet ik rond deze 
tijd afscheid nemen van ‘mijn’ 
postkarretje. Ik ben er nog net 

niet mee getrouwd dus dat valt 
me zwaar. Mijn steun en toe-
verlaat moet het veld ruimen 
voor de e-bike, in verband met 
de ‘Nieuwe Route van de Post’. 
Ik heb nog nooit één centimeter 
op een e-bike gereden, en met 
reden. Gemak dient de mens, 
maar ik waak voor gemakzucht. 
Elke potentiële oorzaak van 
dikmakerij geef ik liefst zo min 
mogelijk kans, want ‘obesitas is 
de ware pandemie’ (tevens de 
oplossing van mijn laatste twee 
prijspuzzelstukjes, door de be-
ginletters van de zinnen achter 
elkaar te zetten, maar dat ter-
zijde). Gezondheid is meer dan 
de afwezigheid van ziekte. Mijn 
welbevinden staat of valt met 
de vrijheid waarin ik kan opere-
ren. Poezen zullen op geheel ei-
gen wijze op mijn nieuwe karre-
tje reageren. Verwacht van mij 
dus niet anders.

Door Hylco J. Tamminga

Moeilijk kiezen
Verspreid over heel Nieuwegein 
waren er meer dan 30 optre-
dens variërend van klassieke 
muziek tot pop en van een fa-
milievoorstelling tot stand-up 
comedians. Weliswaar een hele 
middag vertier maar ik vond het 
moeilijk om een keuze te ma-
ken. Gelukkig traden de arties-
ten meestal drie keer op en niet 
allemaal op hetzelfde tijdstip. Ik 
besloot om de optredens met 
de fiets te bezoeken. Dat was 
nog een heel gepuzzel en daar-
om besloot ik mij tot onze eigen 
drie wijken te beperken.

Lekker weer 
Vooral optredens bij mensen in 
de tuin waren door het mooie 
weer favoriet. Omdat ik in het 
grijze verleden in popkoor Ama-
zing heb gezongen, trok het 
popkoor Hoge Noot mijn aan-
dacht. Ik had er nog nooit van 
gehoord en dat kon kloppen 

want ze komen uit Utrecht. Ik 
besloot met hen te beginnen 
omdat zij het meest uit de buurt 
optraden. Daar kon ik op mijn 
gemak naartoe fietsen, het was 
tenslotte warm weer. Ondanks 
de warmte was het een spran-
kelend optreden van de onge-
veer 25 dames. Daarna fietste 
ik in hoog tempo naar het eind 
van de Utrechtsestraatweg 
voor een huiskameroptreden 
van Comedyhuis Writers Room. 
Elk optreden werd door twee 
comedians verzorgd. Zij lieten 
het publiek nieuwe grappen 
horen en waren benieuwd om 
welke grappen wij het hardst 
zouden lachen. Toen ik er was 
vielen de grappen een beetje in 
het water. Kan gebeuren als ze 
op een woonboot worden ver-
teld.

Had ik maar niet!
Nee, daarmee bedoel ik niet het 
optreden van No Regrets. Deze 
mannen met hun repertoire 

van folk, country en een vleugje 
bluegrass speelden de sterren 
van de hemel op hun accorde-
on, banjo en mondharmonica. 
De tuin van Hedie en Jos zat 
vol enthousiaste toehoorders 
en tot mijn verrassing speelde 
Jos zelf ook mee en zong He-
die. Je vraagt je nu misschien af 
waarom hierboven ‘Had ik maar 
niet!’ staat. Dat zit zo. Toen de 
voorstelling afgelopen was, liep 
ik naar mijn fiets die tussen de 
andere op een grasveldje achter 
de coniferen stond. Maar er was 
iets vreemds aan de hand: toen 
ik twee andere bezoekers hoor-
de roepen dat hun fietstassen 
weg waren bleek ook de mijne 
gejat!

Weer helemaal blij
Nee, mijn fietstas heb ik helaas 
niet meer teruggevonden. Maar 
Henk Wilmans met zijn bege-
leiding gaven een fantastisch 
optreden dat het leed verzacht-
te. Zij zingen vernederlandste 
countryklassiekers met hele 
originele vertalingen. Op het 
evenementenplein van buurt-
kamer De Groote Hond genoot 
het enthousiaste publiek van de 

Op 3 juli was het dan zover: ook in Nieuwegein kon je genieten 
van veel verschillende artiesten, zowel amateurs als professio-
nals. Zij verzorgden een keur aan optredens bij mensen thuis in de 
tuin of in de huiskamer.

Gluren bij de buren groot succesGluren bij de buren groot succes

ElfjeElfje

leuke woordspelingen. Verras-
send hoe Henk die Amerikaan-
se teksten van Dolly Parton tot 
Chris Stapleton in het Neder-
lands heeft vertaald. Ik werd er 
samen met vele anderen weer 
helemaal blij van en onder het 
genot van een drankje vloog de 
tijd om.

En tot slot
Voor de afsluiter haastte ik mij 
op de fiets naar het begin van 
de Utrechtsestraatweg naar 
villa Johanna. Daar trad de In-
digo Bigband op: jazz, blues en 
rockmuziek wisselden elkaar 
af. Ook daar een tuin vol met 
een enthousiast publiek die op 
de swingende nummers maar 
moeilijk stil konden blijven 
zitten. Samen met mijn buur-
vrouw fietste ik moe maar vol-
daan weer naar huis. Bij de vol-
gende Gluren bij de Buren ben 
ik zeker weer van de partij!

Door Frits van Ginkel

ZomerZomer
Hittegolf, droogteHittegolf, droogte
Is eindelijk voorbijIs eindelijk voorbij
Wind, regen, kou. Welkom Wind, regen, kou. Welkom 
HerfstHerfst

Door Peer van Halderen
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De gemeente had vorig jaar on-
derhoud ingepland staan voor 
dit stukje park, maar die werk-
zaamheden gingen niet door 
toen buurtbewoners ideeën 
bleken te hebben voor dit deel 
van het park. Als initiatiefgroep/
bewonersgroep haalden zij on-
der bewoners uit de wijken Jut-
phaas/Wijkersloot, Zuilenstein, 
Huis de Geer en Blokhoeve met 
een enquête meer dan 120 idee-
en op voor tuin, beplanting en 
terras; bewegen en sporten; 
activiteiten; voorzieningen en 
toegankelijkheid.

Actieve bewoners
Het gaat dus om ideeën van 
de buurtbewoners die de ini-

tiatiefgroep inventariseerde. 
En wie zijn nou die mensen in 
de initiatiefgroep/bewoners-
groep? Dat zijn buurtbewoners 
Nick Brugman-Beijen, Wendy 
Tukker en Roelien Zantvoort, 
wijkcoördinator Shida Versteeg 
(gemeente), Julia van Weelden 
en Karen Elzing (SportID), Gert 
Hogendoorn (fysiotherapeut), 
Xander Toth (Paramedisch Cen-
trum) én buurtbewoner Nico 
van der Heijden, coördinator 
van de moestuintjes. Het ont-
werp legden ze voor aan de ge-
meente die na akkoord startte 
met de grondwerkzaamheden 
en de verdere uitvoering. Daar-
na konden ze fondsen aan-
schrijven en subsidies vragen. 

Het uiteindelijke budget kwam 
van de gemeente en sponso-
ren. Wendy is erg begaan met 
ouderen. Omdat dit stukje park 
geschikt gemaakt is voor oude-
ren heeft ze veel input gehad bij 
het ontwerp en bij het bestellen 
van materialen. In de volgende 
Wijkkrant heeft de redactie een 
interview met Wendy om hier 
meer over te vertellen.

Kopje koffie
Op een aangenaam zonnige 
maar niet zo hete maandag-
ochtend, tref ik vrijwillig coör-
dinator Nico van der Heijden 
met een aantal vrijwilligers in 
de moestuin van Achtertuin 
Park de Kokkebogaard. Ieder is 
druk met een eigen taak. We 
gaan even apart zitten op één 
van de hoge banken tussen het 
fysiogebied en het moestuinge-
bied. Terwijl ik hem vragen stel, 
onderbreekt hij ons gesprek af 
en toe om aanwijzingen te ge-
ven aan de vrijwilligers. En dan 
komt een aardige mevrouw uit 
De Muzieknoot ons vragen of 
we trek hebben in een kopje 
koffie: we maken graag gebruik 
van haar aanbod.

Specialist in moestuinen
Shida vroeg Nico in februari om 
de moestuin in het park te coör-
dineren en mee te helpen met 
de opbouw. Vorig jaar was hij 
al bezig geweest een moestuin 
voor de wijk aan te leggen ach-
ter de pastorie naast de Nico-
laaskerk op de Herenstraat, op 
een prachtig stuk braakliggend 
terrein. Toen werd de pastorie 
verkocht en de nieuwe eige-
naar wilde geen activiteiten 
in zijn achtertuin. Shida vroeg 
Nico, met ruim 50 jaar ervaring 

Moestuinieren in Achtertuin Park de Kokkebogaard
en kennis van boomkweken en 
moestuinen, als coördinator 
voor het moestuinproject in 
Achtertuin Park de Kokkebo-
gaard. Samen met zijn buurman 
helpt hij al met de moestuintjes 
bij de Montessorischool aan 
het Mozartplantsoen en doet 
hij allerlei klusjes in en rondom 
school. Samen pakken ze nu ook 
de coördinatie van deze moes-
tuin op. Nico vertelt: “Toen ik er-
bij kwam, was er een grof plan 
met moestuinbakken op hoog-
te, maar we wisten niet hoe we 
dat konden realiseren. In over-
leg met de initiatiefgroep be-
sloten we om ROC Midden-Ne-
derland - Houtbewerking erbij 
te betrekken, ik maakte teke-
ningen en een begroting. ROC 
Midden-Nederland besloot niet 
alleen mee te werken, maar ook 
de moestuinbakken te sponso-
ren én te plaatsen!”

Hulp van alle kanten
Nico vertelt verder: “Toen de 
moestuinbakken er nog maar 
net stonden en gevuld waren 
met aarde, zetten bewoners 
van De Muzieknoot er toma-
ten- en groentenplantjes in. 
Dankzij het mooie weer en het 
dagelijks water geven, groei-
den de planten als kool. Naast 
de spontane hulp van de Mu-
zieknootbewoners zijn er nu zes 
actieve vrijwilligers in de moes-
tuin verdeeld over drie dagen, 
daarnaast hebben zich nog acht 
mensen aangemeld om mee te 
helpen”. Intussen zochten Nico 
en Wendy op internet naar alle 
spullen die ze nodig hadden zo-
als oppottafels, bankjes, com-
postbakken, regentonnen en 
een stevig tuinhuisje voor de 
opslag van materialen en ge-
reedschap. Ook werd een put 
geslagen voor een waterpomp. 
Onder andere de PLUS sponsor-

In Wijkkrant nummer twee van dit jaar interviewde de redac-
tie Nick Brugman-Beijen, één van de initiatiefnemers die park 
de Kokkebogaard wilde opknappen. Hij vertelde over de vele 
ideeën die hij met het park had en die inmiddels gerealiseerd 
zijn, waaronder de moestuin. Voor deze Wijkkrant interviewde 
ik Nico van der Heijden, vrijwillig coördinator voor de moestuin. 

de honderden plantjes en tuin-
gereedschap. Nico zocht uit wat 
nodig was en legde het voor 
aan Nick en Wendy die de be-
stellingen deden. De Componist 
is verantwoordelijk voor het 
gedeelte van het park met de 
fysio/sporttoestellen, de bank-
jes en de loop van de paden. De 
gemeente legde de paden aan 
en maakte het terrein geschikt 
voor de fysio/sporttoestellen en 
het moestuingedeelte. Vanaf 
het huisje tot aan het fietspad is 
intussen nog een ligusterhaag 
geplant en tussen die haag en 
de moestuinbakken worden 
in het najaar bessenstruiken,     
frambozen en aardbeien ge-
plant. Tenslotte vraag ik Nico 
waarom hij dit allemaal doet. 
“Om mensen te helpen, dat 
geeft mij voldoening”, is zijn 
antwoord, “en om een vrije-
tijdsbesteding te hebben. Mijn 
ruime ervaring met moestui-
nieren en boomkweken wil ik 
graag delen”. De officiële ope-
ning van Achtertuin Park de 
Kokkebogaard was op 17 sep-
tember, ruim na het schrijven 
van dit artikel.

Door Peer van Halderen

Foto linksboven: Van de 
buurt, voor de buurt. Wie 
helpt, die oogst.
 
Foto linksonder: Zicht op de 
ouderenspeeltuin.
 
Foto rechtsonder: Het pro-
ject is gericht op ouderen. 
De uitgangspunten zijn 
ontmoeten, bewegen en 
tuinieren.
 
Foto’s gemaakt door Dick  
Groen.

Welke 
apparaten ga 
jij wecyclen?

Voor een 
tweede leven als 
apparaat of als 
grondstof voor 
nieuwe producten. 

Vertel het ons via wecycle.nl en 
maak kans op een glimmende prijs!*

*  Actievoorwaarden: wecycle.nl (winacties)

WECYCLEN
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Wendy heeft een hartspier-
ziekte en een lekkende linker 
hartklep. “Ik doe mijn best om 
gezond te blijven”, vertelt ze. 
“In Aruba had ik mijn eigen kin-
derdagverblijf en dat moest ik 
achterlaten toen ik hier kwam 
wonen. Mijn nieren en longen 
zijn aangetast en ik heb nu ook 
diabetes. Ik moet alles rustig 
aan doen”.

Lollymevrouw
Wendy staat bekend in haar 
buurt als ‘de lollymevrouw’. 
De redactie kreeg hierover een 
tip en maakte een afspraak 
met haar voor een interview. 
We vragen hoe ze in aanraking 
kwam met de kinderen. Ze 
antwoordt: “Het begon in no-
vember vorig jaar. Ik woon aan 
een groenstrook met bomen. Ik 

Mijn motto is: liefde voor elkaar, samen spelen

Wendy Gumbs kwam 21 jaar geleden met twee kleine kinde-
ren van Aruba naar Nederland om een harttransplantatie te on-
dergaan. Het liep anders want de arts in het ziekenhuis schreef 
haar andere medicijnen voor en de operatie werd afgezegd. 

keek uit mijn raam en zag daar 
een huilend kind. Ik ging erheen 
en na wat vragen bleek dat een 
groepje kinderen niet met haar 
wilde spelen vanwege haar 
huidskleur. Het groepje kinde-
ren gedroeg zich onbeleefd, 
ook tegen mij. Ik heb ze gezegd 
dat het niet hoort en dat je met 
elkaar moet spelen en geen ru-
zie moet maken. Ik nodigde ze 
uit om de volgende dag bij mij 
wat lekkers te komen halen. De 
volgende dag waren ze er weer 
en ze vroegen of ik snoep had. 
Ik zei “ja, maar onder bepaal-

Tenhemelschreiend is een 
uitspraak die bijna niet meer 
wordt gebruikt. In dit geval 
past de uitdrukking heel goed 
want het is namelijk de laatste 
tijd bar en boos zoals de bazen 
en bazinnen hun honden uit-
laten. De honden zijn gelukkig 
wel allemaal aangelijnd, maar 
dat het grasveld tussen de par-
keerplaatsen en de woningen 
wordt gebruikt als hondentoi-
let zonder dat de poep wordt 
opgeruimd, is meer dan erg. 

Wat eerst een groen tapijt 
was, is nu een dor, verdroogd 
veld dat bezaaid ligt met, ja-
wel, hondendrollen. Vanuit 
mijn huiskamerraam heb ik er 

direct zicht op. Als ik buiten zit 
en de zon staat erop, dan krijg 
ik heerlijke (maar niet heus) 
geuren in mijn neus. Argeloze 
automobilisten die uitstappen 
om over het grasveld de kort-
ste weg naar de stoep te ne-
men, moeten slalommen om 
met schone voeten hun doel 
te bereiken. Spelende kinderen 
zie ik haast niet meer. 

Natuurlijk zijn het niet de hon-
den zelf die hier schuldig aan 
zijn. Nee, het zijn de uitlaters 
die hun grote boodschap niet 
meteen opruimen. Overal 
staan vuilnisbakken, zelfs spe-
ciale honden-toiletbakken en 
iedereen heeft een plastic zak-

je bij zich om de boel op te rui-
men. Elke hondenbezitter kent 
de regels en moet zich daaraan 
houden want een boete bij 
overtreding is niet mis. Er bel-
de zelfs eens een dame bij mij 
aan, zij vertelde dat haar hond 
heel onverwacht nodig moest 
en dat zij geen extra zakje bij 
zich had, of ik haar daaraan 
kon helpen. 

Maar nu is het hek van de dam 
want hier in de straat en in de 
parken neemt de overlast van 
hondenpoep weer toe. Echt, 
het is tenhemelschreiend!

Door Cora de Bruijne

de voorwaarden: geen ruzie 
maken en met elkaar spelen”. 
Toen gingen we met z’n allen 
zingen en samen spelen, daarna 
kregen ze van mij een snoepje. 
Mijn motto is: liefde voor el-
kaar, samen spelen. Ik zie nu dat 
de kinderen anders met elkaar 
omgaan. Ze zijn rustiger gewor-
den en ze respecteren mij. De 
ouders kennen mij inmiddels 
ook en ze noemen mij de lolly-
mevrouw. De kinderen hebben 
voor mij een boekje gemaakt: 
de lollymevrouw die de dieven 
wegjaagt. Ze hebben ook een 
kopie van hun schoolrapport 
aan mij laten zien dat ze over-
gegaan zijn. Ik geef ze dan een 
klein cadeautje, bijvoorbeeld 
een sleutelhanger of een mi-
ni-zaklamp”.

Vijftig kinderen
Wendy vertelt verder: “Het 
groepje kinderen is ondertussen 
gegroeid tot een stuk of vijftig. 
Ik help ze om goed met elkaar 

om te gaan en samen te spelen 
in plaats van ruzie te maken. Ik 
doe spelletjes met ze, hier voor 
de deur: tikkertje, zakdoekje 
leggen, balspelletjes, hinkelen. 
Ik ga naar buiten met een em-
mer vol lolly’s en dan komen ze 
vanzelf. De kinderen komen me 
beterschap wensen als ik ziek 
ben. Er komen zelfs kinderen 
uit een andere buurt naar mij 
toe, ik luister naar hun verhalen 
want ze vertellen mij wat er op 
school gebeurt. Als ik ze soms 
tegenkom op het Muntplein bij 
het boodschappen doen, maak 
ik een praatje met hun ouders. 
Ik heb bij de gemeente geïnfor-
meerd of er een fonds is voor 
een financiële bijdrage, al is het 
maar een kleinigheid. Ik koop 
lolly’s uit mijn eigen kindertijd, 
het zijn speciale snoepjes waar 
de kinderen dol op zijn. Ik ben 
een gelovig mens en ik krijg de 
liefde van de kinderen terug.”

Door Joke Kanis en Peer van Halderen

Hondenpoep opruimen!

Op 17 september schetste 
Xander Toth tijdens een ge-
animeerde bijeenkomst in De 
Componist in het kort de ont-
staansgeschiedenis van De 
Achtertuin. Daarna ging ieder-
een naar buiten, waar wethou-
der Bamberg met een enorme 
schaar het lint over het toe-
gangspad doorknipte, hiermee 
was de officiële opening een 
feit. Vanwege het dreigende 
slechte weer hadden de muzi-
kanten die de Muziektent zou-
den inwijden afgebeld, maar 
het deerde de vele aanwezigen 
niet. Toen zelfs de zon zich liet 
zien verhoogde dat de feest-
vreugde nog meer. De bakken 
met kruiden en groenten, ge-

maakt door leerlingen van het 
ROC, en de trimplaats lieten zich 
volop bewonderen; vrijwilligers 
zorgen voor het onderhoud. Bij 
het ontwerp is zoveel mogelijk 
rekening gehouden met de mo-
biliteit van de parkbezoeker. De 
wandelpaden zijn extra breed 
aangelegd waardoor deze voor 
rollators en andere hulpvoer-
tuigen goed toegankelijk zijn. 
Op verschillende plaatsen staan 
verhoogde bankjes, zodat ook 
ouderen hierop een comforta-
bele zitplaats kunnen vinden. 
De Achtertuin van Park De Kok-
kebogaard is een ontmoetings-
plaats voor iedereen.
 

Door Cora de Bruijne

Achtertuin Park De 
Kokkebogaard geopend

Wijkwethouder Guido Bamberg knipt De Achtertuin open.
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We doen het samen
Onze eerste vraag is: “Hoe kwa-
men jullie erbij in het bestuur 
te gaan?” Caro antwoordt: “Ik 
werd gevraagd door Shida Ver-
steeg (de wijkcoördinator), ik 
doe namelijk een en ander in 
onze wijk en zo ken ik haar. Pe-
ter en ik organiseerden BBQ’s 

en pleinfeesten in onze straat, 
wij wonen in de Componisten-
buurt. Toen Shida mij vroeg 
was ik niet meteen enthousi-
ast want een bestuursfunctie 
leek mij niets. Shida haalde me 

Wij willen een frisse club met actieve buurtbewoners

toch over en ze zei: “Ga een keer 
naar een vergadering en dan 
besluit je daarna of je het wel of 
niet wilt doen”. Toen zei Peter: 
“Zullen we het anders samen 
doen?” Peter vervolgt: “Ik wilde 
haar wel helpen, ik heb geen en-
kele ervaring met bestuurlijke 
functies maar ik dacht: samen 

kunnen we dat wel. Maar eerlijk 
gezegd vind ik dat het moeilijk 
op gang komt, het is stroperig. 
Wij willen niet teruggrijpen op 
het oude, op hoe het vroeger 
was, maar met een frisse start 
verder gaan. Het WPF heeft 
twee jaar stilgelegen vanwege 
corona en dat merk je. Het kost 
veel moeite om mensen te en-
thousiasmeren, op onze mail 
aan belangstellenden reageer-
den misschien drie mensen. Je 
wil zo graag dat het een beetje 
op gang komt.”

Bachplein bij kaarslicht
“Vertel eens iets over jezelf, 
wat doen jullie bijvoorbeeld in 
het dagelijks leven?”, vraag ik. 

Caro vertelt: “Ik ben 55 jaar, ge-
trouwd met Peter en we wonen 
sinds 2004 in Zuilenstein. Eerst 
in een huurhuis in de Compo-
nistenbuurt, toen startten we 
met de pleinfeestjes, en daar 
zijn allerlei andere feestjes uit 
voortgekomen: Bachplein bij 
kaarslicht, Winterkost bij kaars-
licht. Toen we verhuisden naar 
de Chopinstraat deden we het 
daar ook. En bijvoorbeeld bij 
een voetbaltoernooi zoals EK 
of WK zetten we met toestem-
ming een tent op en dan gingen 
we met z’n allen eten, iedereen 
nam dan wat mee.” Peter vult 
aan: “We lopen de deur niet plat 
bij elkaar, maar we hebben wel 
regelmatig contact. Er is een 
groepsapp gemaakt voor onze 
straat en daar gebeurt heel veel 
in. Tot het samen zoeken naar 
een verdwenen jongetje aan 
toe, je bent er voor elkaar.”

Manager Bijzaken
Peter, 57 jaar, vertelt verder: 
“Wij hebben samen een ont-
werpbureau in openbare ver-
lichting. Toevallig doen wij veel 
voor de gemeente Nieuwegein, 
het is ook wel leuk om projecten 
in je eigen stad te kunnen doen. 
We runnen dat bedrijf samen, ik 
doe de technische kant en Caro 
doet de rest, ik noem haar gek-
scherend wel eens Manager Bij-
zaken. We doen dat sinds eind 
2007, ik was elektricien en ben 
voor de liefde van Rotterdam 
verhuisd naar Nieuwegein. Hier 
heb ik eerst zeven jaar gewerkt 
bij een ingenieursbureau en 
daarna zijn we voor onszelf be-
gonnen.” Caro gaat verder: “Na 
de geboorte van ons jongste 

kind ben ik een aantal jaren ge-
stopt met werken. Verder heb 
ik op kantoor en in de horeca 
en catering gewerkt, maar vijf 
dagen in de week zitten op kan-
toor, dat is niks voor mij”.

Bloeiende club
Peer: “En dan ben je gestrikt 
voor het WPF, wist je dat het 
bestond?” Caro: “Nee, ik ben 
daar nooit mee bezig geweest, 
ik heb wel eens subsidie aan-
gevraagd bij het WPF voor een 
activiteit maar verder had ik 
geen idee wat ze deden.” Joke 
vraagt: “Wat willen jullie gaan 
doen in en met het bestuur?” 
Peter reageert als eerste: “Het 
idee is om er een bloeiende club 

Het is een snikhete dag, buiten is het 32 graden en wij heb-
ben een afspraak met Caro en Peter Proost op het buurtplein 
van De Componist. Helaas blijkt dat gesloten en we besluiten 
uit te wijken naar een andere plek in het gebouw. We instal-
leren ons in een rustig en koel hoekje op de tweede etage. Caro 
en Peter Proost zijn twee nieuwe bestuursleden van het Wijk-
platform (WPF). Sinds januari 2022 is Wim Berger de voor-
zitter, we interviewden hem al eerder. Dan is er ook nog Tom 
Spies, de penningmeester, die stelt zich een andere keer voor in 
deze Wijkkrant. Maar nu zijn eerst Caro en Peter aan de beurt. 

Eén van mijn taken als Buurtsportcoach is werken aan het Lo-
kaal Sport- en Beweegakkoord. We willen dat iedereen plezier 
heeft in sport en beweging, als sporter, vrijwilliger of toeschou-
wer. Ook willen we dat iedereen kan sporten en bewegen in 
een veilige, toekomstbestendige en gezonde omgeving, bij een 
vereniging of gewoon buiten. In november 2019 zijn we hier-
mee in Nieuwegein begonnen met verschillende thema’s.

• Van jongs af aan vaardig in beweging: kinderen voldoen aan  
 de beweegrichtlijnen en zijn motorisch vaardig.
• Positieve sportcultuur: overal met plezier, veilig, eerlijk en  
 zorgeloos kunnen sporten.
• Inclusief sporten en bewegen: een leven lang plezier bele- 
 ven aan sporten en bewegen.
• Vitale sport- en beweegaanbieders: toekomstbestendige  
 sportverenigingen en sportaanbieders.
• Duurzame sportinfrastructuur: een functionele, goede en  
 duurzame sportinfrastructuur.

De afgelopen jaren zijn hiermee op verschillende plekken in 
Nieuwegein projecten gestart. Door een goede samenwerking 
tussen de wijkcoördinator, EMC Nieuwegein, De Componist, De 
Groote Hond, buurtbewoners en SportID is de outdoor fitness 
in park de Kokkebogaard een succes. Hier kunnen inwoners 
gratis gebruik maken van een buitensport- en beweegplaats in 
een goede omgeving. 

Als bewoner, vereniging of sportaanbieder kun je ook zelf een 
project starten. Je kunt samen met andere partners ideeën uit-
werken en nieuw sport- en beweegaanbod in de wijken ont-
wikkelen. Dus heb jij leuke ideeën voor je wijk of wil je hier een 
keer over sparren? Neem dan contact op met mij, Buurtsport-
coach Karen, via k.elzing@merwestein.nl.

Door Karen Elzing, Buurtsportcoach

Caro en Peter Proost

Sporten met plezier

van te maken. Met veel deelne-
mers, ook meer inclusief dan 
het was want naar ons idee was 
het iets van oudere witte man-
nen. We willen een bijeenkomst 
organiseren om te kijken of we 
enthousiaste deelnemers kun-
nen vinden. Er zijn namelijk veel 
mensen die overal wat van vin-
den en altijd hun mening klaar 
hebben, maar die willen vaak 
niet in het bestuur of iets an-
ders doen, ze willen alleen com-
mentaar geven. En daar zitten 

wij niet op te wachten, wij wil-
len een frisse club met actieve 
buurtbewoners. De bedoeling is 
om in september een informe-
le bijeenkomst te houden en te 
kijken wie wil meedoen en dan 
in oktober een vervolgbijeen-
komst om de boel verder op te 
starten. Er is best veel saamho-
righeid en betrokkenheid in de 
wijken, maar wij willen de men-
sen weer wat actiever krijgen.

Door Joke Kanis en Peer van Halderen

                 Niet terug 
                             naar hoe het was



Ik heb een afspraak met Jørgen 
Schildkamp, leraar bij Aikido 
Groene Hart. Jørgen is 46 jaar, 
werkte in de horeca en had al-
tijd al interesse in Martial Arts 
(de verzamelnaam voor krijgs-
kunsten). “Vanaf mijn zesde 
jaar deed ik Judo en Jiu Jitsu, 
ik begon op mijn negentiende 
met Aikido”, vertelt hij. “Ik heb 
dat altijd gedaan naast mijn 
werk als kok. Ongeveer zes jaar 
geleden kwam het keerpunt: 
ik wilde niet meer in de hore-
ca werken, ik wilde met Aiki-
do mijn geld verdienen en ben 
toen zzp’er geworden. Met hulp 
van mijn huidige leraar heb ik 
een plan gemaakt om voor me-
zelf te beginnen. Zo kwam ik bij 
Aikido Groene Hart terecht in 
een omgeving die me heel erg 
aansprak. Het is een horizon-
tale, open organisatie, niet zo 
traditioneel Japans. We hebben 
minder regels en een westerse 
mentaliteit in de club en dat 
sprak me aan. Ik ben hier met 
veel warmte ontvangen.”

Wat is het
Ik vraag Jørgen of hij kan uit-
leggen wat Aikido is. Hij vertelt: 
“Het is geen vechtsport, je kijkt 
hoe je jezelf weerbaar kunt ma-
ken als je wordt aangevallen. Je 
voelt je niet geroepen om ge-
weld te gebruiken dus je gaat 
niet vechten want dat is olie op 
het vuur gooien. Bij Aikido zoek 
je juist de ruimte in jezelf en kijk 
je hoe je daarmee kunt reage-
ren, je probeert de situatie weer 
in balans te krijgen. Het meest 
bijzondere aan mijn werk is dat 
je Sensei wordt (Japans voor 
‘Meester, hij die de weg voor jou 
is gegaan’). Als ik lesgeef is dat 

heel treffend want ik doe dat 
altijd vanuit mijn eigen erva-
ring. Ik zie dat ieders leven de-
zelfde hobbels kent en dezelfde 
pieken en dalen. Alhoewel wij 
fysiek bezig zijn (aanvallen-ver-
dedigen), kom je daardoor in 
het mentale terecht. Hierdoor 
leer je beter om te gaan met 
de ervaringen in je leven. Je li-
chaam is de spiegel en als leraar 
zie ik bij mijn leerlingen waar 
het vastloopt. Het gedachte-
goed van Aikido (de-escaleren, 
geweldloos verdedigen) vind ik 
een belangrijke boodschap in 
deze tijd, ik wil de tegenpool 
zijn van allerlei vechtsporten.”

Plezier in de les
Jørgen vertelt verder: “Als je 
vroeg begint en kinderen op 
een andere manier leert om te 
gaan met problemen, werpt dat 
later zijn vruchten af. Vanaf een 
jaar of vijf kunnen kinderen er-
mee beginnen, ze moeten een 
klein beetje kunnen luisteren en 
zich laten sturen. 

De groepen zijn gemengd, met 
jongens en meisjes. Wat je ziet 
is dat de meisjes in het begin 
veel beter zijn dan de jongens. 
Onze invalshoek is dat je er 
plezier in hebt, we bedenken 
oefeningen die gerelateerd 
zijn aan de bewegingen en zo 
maken we het beeldend. De 
lessen duren een uur en zijn 
opgebouwd met blokken van 
tien minuten. We beginnen al-
tijd met een spelletje en doen 
daarna een warming-up, dan 
volgt een Aikido-deel met oefe-
ningen in spelvorm, daarna is er 
een spelelement soms met een 
kleine wedstrijd, gevolgd door 

Zorg op maat
Bij het Tandenteam streven ze 
naar afspraken op maat. Dat 
betekent dat er genoeg tijd en 
aandacht is voor een controle 
én voor eventuele behandelin-
gen. Als je bijvoorbeeld ook bij 
de mondhygiëniste moet zijn, 
kan dat binnen dezelfde af-
spraak. Of als blijkt dat je een 
vulling nodig hebt, is daar ook 
tijd voor. Tandenteam biedt 
méér tijd voor patiënten en 
minder (vervolg)afspraken. Dat 
is een hele nieuwe manier van 
afspraken maken en dat werkt 
zo: je maakt een afspraak in een 
tijdslot dat jou het beste uit-
komt. Je bent dan beschikbaar 
voor een afspraak op de prak-
tijk. Die afspraak begint in het 
gekozen tijdslot en een half uur 
van tevoren krijg je een sms-be-
richt met de exacte tijd waarop 
je afspraak begint en wanneer 
je in de tandartspraktijk wordt 
verwacht. Ik vraag Stanley of 
dit afsprakensysteem bevalt. 
Hij zegt: “Ik ben er heel tevre-
den over en onze klanten ook. 
Het is wel even wennen hoor, 
we krijgen eigenlijk alleen maar 
positieve reacties. Vooral dat je 
geen extra afspraken hoeft te 
maken om terug te komen vin-
den mensen prettig. Mijn doel 
is om onze patiënten zo goed 
mogelijk binnen een korte ter-
mijn te helpen. We vragen wat 
extra’s van hen door flexibiliteit 
in de afspraak, maar ze krijgen 
er ook wat voor terug. Het is 
zorg op maat gemaakt, daar 
komt het op neer.”

Mondgezondheid
Ik vraag hem hoe lang Tanden-
team al bestaat. Stanley ant-
woordt: “We zijn hier begonnen 
in december 2021. Ik ben nu 
ongeveer acht jaar tandarts en 
heb in verschillende praktijken 
gewerkt, groot en klein. In die 
tijd heb ik zelf ideeën ontwik-
keld over wat ik denk dat anders 
kan of waar verbeterpunten 
voor de mondzorg liggen. Mijn 
wens is om de patiëntenzorg te 
verbeteren.
Een gezonde mond staat bij ons 
voorop. En voor een gezonde 
mond is een schone mond het 
allerbelangrijkste. Daarom be-
steden wij veel aandacht aan 
preventieve tandheelkunde. Dit 
doen wij samen met ons team 

van mondzorg-professionals. 
Ons team bestaat uit twee 
tandartsen, een preventie-as-
sistente, een mondhygiëniste 
en een stagiaire. Je mond is de 
poortwachter van je lichaam, 
een slechte mondgezondheid 
kan leiden tot allerlei lichamelij-
ke problemen zoals een grotere 
kans op hart- en vaatziekten of 
een negatieve invloed bij sui-
kerziekte.” 

Angstbegeleiding
Ik vraag hem naar de mooie 
kanten van zijn werk. Stanley: 
“Eén van de fijne dingen vind 
ik om mensen van een slechte 
naar een goede mondgezond-
heid te brengen. Ik zie soms 
mensen binnenkomen met een 
verwaarloosde mond, veel gaat- 
jes, angst voor de tandarts of 
schaamte voor hun gebit. Het 
mooiste vind ik om mensen te 
begeleiden in hun angst waar-
door ze weer naar de tandarts 
durven te gaan, dat ze weer 
durven te lachen en hun mond 
beter verzorgen. Die transitie 
van angstig naar gemotiveerd 
en vrolijk vind ik prachtig. Je 
maakt echt een verschil in het 
leven van mensen.”

Verbonden met de wijk
Ik vraag Stanley waarom hij 
adverteert in de Wijkkrant. Hij 
zegt: “Omdat we nieuw zijn in 
de wijk en hiermee stellen wij 
ons voor. Ik vind de Wijkkrant 
een leuke kleinschalige krant, 
je krijgt een wat-gebeurt-er-
in-mijn-wijkgevoel, je voelt je 
meer verbonden met je wijk als 
je hem leest”. En tot slot geeft 
Stanley nog een tip: twee keer 
per dag poetsen, één keer per 
dag stoken.

Praktische informatie
Tandenteam is open: maandag 
tot en met vrijdag van 07:00 tot 
17:00 uur. Een afspraak maken 
kan direct online op www.tan-
denteam.nl.

Door Joke Kanis

Bij Aikido zoek je de 
ruimte in jezelf om de 
situatie in balans te 
krijgen

de technische Aikido: de leraar 
doet het voor en de kinderen 
doen het na. De laatste tien mi-
nuten spelen we Aikidobal, dat 
lijkt op trefbal. We geven niet 
alleen les aan kinderen maar 
ook aan volwassenen. Mijn 
oudste leerling in Vleuten is 84 
jaar en komt nog elke week met 
vastberadenheid en blijdschap 
de mat op.”

Leerling van 84 jaar
Ik vraag of je speciale kleding 
nodig hebt. Het antwoord is 
ja, je draagt een Keikoji, in de 
volksmond bekend als Judopak 
(witte kimono, witte broek en 
band). Jørgen: “We hebben 
geen gekleurde banden want 
er is geen competitie in Aikido. 
Er is wel een zwarte band, de 
Hakama, een zwarte broekrok 
met zeven plooien, die verwij-
zen naar de zeven deugden: eer, 
respect, mededogen, loyaliteit, 
moed, oprechtheid en compas-
sie. Ze staan voor de principes 
van Aikido en zijn het uitgangs-
punt in de training. De groepen 
trainen zo onbewust aan de 
hand van de zeven deugden en 
werken daarmee vooral aan hun 
innerlijk. Ze doen dit met ande-
ren die hetzelfde gedachtegoed 
nastreven: opkomen voor jezelf 
zonder geweld te gebruiken.”

Tip voor de lezer
Zorg dat je lol hebt in bewegen! 
Voel je ergens weerstand, kijk 
dan bij jezelf waar dat vandaan 
komt. Zoek iets waar je passie 
en je hart in ligt.

Praktische informatie
Jørgen geeft Aikidoles in Vleu-
ten en IJsselstein, en er zijn ook 
lessen in Kamerik, Woerden en 
Gorinchem. 
Je kunt altijd een gratis proefles 
doen. In Nieuwegein is er helaas 
nog geen les maar daar wordt 
aan gewerkt. 
Meer informatie over lestijden, 
prijzen en groepen vind je op 
www.aikidogroenehart.nl.

Door Joke Kanis

Je maakt als tandarts echt een Je maakt als tandarts echt een 
verschil in het leven van mensenverschil in het leven van mensen

Ik heb een afspraak bij de tandarts, niet voor een behandeling of controle, maar voor een interview. 
Ik meld me bij het Tandenteam Nieuwegein en maak kennis met Stanley Pranoto, tandarts en prak-
tijkhouder/eigenaar van dit bedrijf.
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Maar ook op andere plaatsen in 
Nieuwegein is nog veel graffiti 
te vinden zoals bijvoorbeeld op 
de geluidsschermen langs door-
gaande wegen en snelwegen. 
Maar is dat nou kunst? Volgens 
Wikipedia is de definitie van 
kunst: “… de bewuste creatie 
van iets moois of betekenisvols 
met behulp van vaardigheid 
en verbeelding. Het omvat een 
breed scala van menselijke acti-
viteiten, waaronder schilderen, 
tekenen, grafiek, beeldhouwen, 
moderne mediakunst, theater, 
dans, muziek en zang, fotogra-
fie, film, architectuur, literatuur 
en poëzie”. Deze definitie be-
antwoordt de vraag niet hele-
maal. Vanuit het oogpunt van 
de maker is de graffiti waar-
schijnlijk mooi of betekenisvol, 
oftewel kunst. Maar een voor-
bijganger kan de graffiti net zo 
goed niet mooi of betekenisvol 
vinden, en daardoor ook geen 
kunst.

Verschillende soorten
Als we denken aan graffiti, den-
ken we vooral aan de Tags (een 
gekleurde naam, een korte tekst 
of een kleine afbeelding) die we 
zien langs snelwegen, op schut-
tingen, muren van gebouwen 
en bijvoorbeeld in de Kolfste-
detunnel. Toch zijn er ook veel 
andere vormen van graffiti.

•  Throw-up: twee of drie kleu- 
  ren, stamt uit de tijd dat graf- 
  fiti verboden was.
•  Piece: één van de groot- 
  ste vormen van graffiti, kan  
  een groot stuk van een muur  
  of zelfs een complete muur  
  beslaan, met veel kleuren en  
  ziet er behoorlijk indrukwek- 
  kend uit.
•  Wholecare: de eerste vorm  
  van illegale graffiti, op tram,  
  bus, trein of metro.

•  Fresh: waarheidsgetrouwe te- 
  kening gebaseerd op een ech- 
  te gebeurtenis, meestal een  
  combinatie van mensen en  
  voorwerpen of omgevingen.
•  Toy: benaming voor slechte  
  graffiti die over mooie wer- 
  ken wordt aangebracht.
•  Getting up: ‘s nachts gespo- 
  ten, vaak op illegale plaatsen,  
  soms mooi maar vaak een  
  daad van vandalisme.
•  Crossing out: bij een ruzie tus- 
  sen verschillende graffitikun- 
  stenaars spuiten ze graffiti  
  over elkaars bestaande  
  werken.

Lange geschiedenis
Graffiti wordt gemaakt door 
allerlei soorten mensen, met 
verschillende doelen. Van van-
dalisme tot uiting van identi-
teit tot een commentaar op 
de huidige samenleving. Maar 
graffiti bestaat al heel lang: de 
eerste graffiti-werken werden 
al 40.000 jaar voor Christus 
gemaakt. De Romeinen en Vi-
kingen gebruikten het vooral 
om te laten zien dat ze ergens 
geweest waren. Ze pasten het 
ook toe als waarschuwing, poli-
tieke boodschap, gedicht, schil-
derij of om filosofische leuzen 
neer te zetten. Vanaf de jaren 
60 van de vorige eeuw werd 
graffiti vooral populair door de 
hiphopscene in New York, daar-
na vond het ook zijn weg naar 
Europa. Er is tegenwoordig een 
ander soort graffiti aan het 
ontstaan: de prachtige muur-
schilderingen van Janisdeman 
bijvoorbeeld. Je ziet ze in Nieu-
wegein steeds vaker op gebou-
wen en er is zelfs een street-art-
route mee gemaakt. 

Kanttekening
Graffiti heeft dus een lange ge-
schiedenis en wordt vandaag de 

Het verbaast mij niet dat veel 
mensen weten hoe oud ik ben, 
dat hebben ze waarschijnlijk 
destijds gelezen in het interview 
met mij in deze Wijkkrant. Maar 
ik was wel een beetje verbaasd 
toen ik een poosje geleden de 
vraag kreeg of ik vrijwilligster 
wilde worden in gezondheids-
huis De Componist. “Weet u 
wel hoe oud ik ben?”, vroeg 
ik. Het antwoord was kort en 
krachtig: “U bent zeker op uw 
plaats als gastvrouw en naar 
leeftijd wordt niet gevraagd”. 
Daar kon ik het mee doen.  

Ik zei dat ik geen interesse had. 
Wie schetst mijn verbazing 
toen ik later die dag een (alge-
meen) mailtje ontving waarin 
gastvrouwen voor De Compo-
nist werden gevraagd. Twee 
keer op één dag dezelfde vraag, 

dat moest toch wel een teken 
aan de wand zijn, dacht ik. In 
een opwelling mailde ik mijn 
antwoord: ik ben wel geïnte-
resseerd in een bijbaantje mits 
er rekening kan worden gehou-
den met de mankementjes die 
op mijn leeftijd niet vreemd 
zijn. Een thuisbezoek volg-
de met als resultaat dat ik als 
wegwijsdame voor het nieuwe 
gezondheidshuis een paar uur 
per week werd ingezet. Het be-
viel me wel, vooral het sociale 
contact met allerlei mensen die 
hun weg in het gebouw zoch-
ten. 

Zij lieten meer dan eens weten 
dat ze het prettig vonden een 
aanspreekpunt te hebben in dit 
spiksplinternieuwe gebouw dat 
bij het eerste bezoek een dool-
hof leek. Maar aan alles komt 

een eind, dus ook aan dit werk. 
Want als je eenmaal de weg in 
het gebouw weet, kun je het 
zonder mijn hulp wel af. Boven-
dien staan de deuren naar het 
Buurtplein nu wagenwijd open 
dus als je een vraag hebt, dan 
kunnen ze je daar verder hel-
pen. Nu ben ik dan toch gast-
vrouw geworden. Een paar uur 
per week ben ik op het Buurt-
plein voor hand- en spandien-
sten en om een praatje te ma-
ken met de mensen die komen 
binnenlopen voor koffie of thee 
of die op een andere manier ge-
zelligheid zoeken. 

Op 1 september is het Buurt-
plein officieel van start gegaan, 
ik verheug me erop jou daar te 
ontmoeten!

Door Cora de Bruijne

Gastvrouw Buurtplein

Graffiti in Nieuwegein, kunst of vandalisme?

Is graffiti nou kunst of vandalisme? Na één klacht en een 
wet uit 1983 kwam er begin dit jaar een verbod op graffi-
ti in de Kolfstedetunnel, beter bekend als de Graffititunnel. 

dag nog steeds gebruikt. Maar 
er is ook een kanttekening want 
het weghalen van graffiti kost 
de gemeente jaarlijks veel geld. 
Sommige mensen beschouwen 
het daarom niet als kunst maar 
als vandalisme. Wettelijk gezien 
is het vandalisme en dus straf-
baar, wat kan leiden tot hoge 
boetes. Graffiti heeft al lang 
verschillende betekenissen en 
per definitie wordt het gezien 
als kunst. Maar is deze oude 
gemoderniseerde kunst een 
toevoeging aan het levendige 
Nieuwegein, of is het vandalis-
me dat veel geld kost?
                                             

Door Nouska van der Meer

Advertentie(s)
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Wijnhandel en Slijterij Grapes & Bottles
Nedereind 10 | 3431 ER Nieuwegein | 085-489 21 20

‘Voor passend advies over wijn, whisky, en sterke drank’ 

Foto’s gemaakt door Hans Luiten.

      Munten           Postzegels          Bankbiljetten
 Goud & Zilver      Sieraden         Kunst & Curiosa

Elke WOENSDAG van 10-16 uur:
Munten, postzegels, bankbiljetten, onderscheidingen
Elke DONDERDAG van 10-16 uur:
Goud, zilver, sieraden, kunst, curiosa, militaria
Heritage Auctions Europe, Energieweg 7, IJsselstein (UT)
Info 030-6063944 / www.ha-europe.com     (geen afspraak nodig!)

Kom langs en wie weet bezit u een kostbaar stuk!

Gratis Taxatie
  



De zomer is voorbij, de dagen 
worden korter en we gaan lang-
zaam de herfstperiode in. Dit 
is ook de tijd dat er weer va-
ker wordt ingebroken. Daarom 
geven we je graag informatie 
over verdacht gedrag in je wijk. 
Stel: je ziet iemand in je buurt 
die met veel belangstelling bij 
verschillende huizen naar bin-
nen kijkt. Die persoon loopt 
even weg, komt weer terug en 
maakt een rondje om het huis, 
je voelt dat het niet klopt. Ook 
als je twijfelt bel dan 112, want 
de politie komt liever één keer 
te veel dan te weinig. Dankzij 
jouw tip kunnen wij inbraken 
voorkómen, wist je dat de poli-
tie 80% van de woninginbraken 
oplost dankzij oplettendheid 
van buren? 

Afwijkend gedrag
Er is niet één type inbreker. In-
brekers kunnen professioneel 
en georganiseerd bezig zijn, 
maar het kunnen net zo goed 
jongens en meisjes uit je eigen 
buurt zijn. Het makkelijkst is 
om te letten op het gedrag van 
personen die in jouw buurt lo-
pen. Jij weet wat ‘normaal’ is 
in je wijk, wanneer bekende of 
onbekende mensen langslopen, 
welke routes normaal gespro-
ken gereden en gefietst wor-
den, op welke plekken het lo-

gisch is om stil te staan of waar 
je juist doorloopt. Afwijkend 
gedrag kan betekenen dat een 
inbreker op onderzoek is. Bel 
dan meteen de politie op 112.

Goed voorbereid
Veel inbrekers bereiden zich 
(goed) voor, ze selecteren een 
huis, schatten in hoe makke-
lijk ze binnen kunnen komen 
en bekijken van buitenaf wat 
er binnen voor het grijpen ligt. 
Ook schatten ze in hoe snel ze 
kunnen wegkomen en of buurt-
bewoners opletten. Dus lopen 
ze speurend rond, lopen ze een 
paar keer dezelfde route, kij-
ken ze bij huizen naar binnen, 
bellen ze aan, voelen ze aan 
deuren of ramen, lopen ze om 
huizen heen en verstoppen ze 
misschien gereedschap of een 

hard voorwerp zoals een steen? 
Let bij jezelf of bij je buren op 
takjes tegen de deur, papiertjes 
tussen de deur of een foldertje 
dat dagenlang uit de brieven-
bus blijft steken. Dat zijn name-
lijk aanwijzingen die inbrekers 
achterlaten om te bepalen of 
iemand thuis is. Kijk ook eens 
naar je eigen huis met de ogen 
van een inbreker, hoe makkelijk 
is het om bij jou binnen te ko-
men? Denk aan opklimmoge-
lijkheden, verlichting, hang- en 
sluitwerk. 

Binnen was het ook een fees-
telijke boel. Op de begane 
grond was het Buurtplein ver-
sierd en iedere bezoeker kreeg 
de gelegenheid het gebouw 
te bekijken. Beneden stonden 
kraampjes met informatie over 
activiteiten voor gezondheid 
en welzijn. Er waren zelfs proe-
verijtjes en natuurlijk kon je je 
tegoed doen aan koffie, thee of 
een andere verfrissing. 

Er was een leestafel verzorgd 
door bibliotheek De Tweede 
Verdieping die er ook een kast 
met kinderboeken plaatste. 
Een podium en een koffer vol 
verkleedspullen maakten het 
kinderplezier compleet. Bij ver-
schillende tafels zijn aansluit-
punten voor laptops, zodat je 
er ook kunt werken. Op dinsdag 
en donderdag kun je er voor een 
laag bedrag lunchen of dineren, 
maar meld je wel aan van te-
voren. Er zijn ook ruimtes voor 
dagbesteding van ouderen.

Wie zit waar
Op de begane grond vind je 
ook de apotheek en Saltro. 
Op de eerste etage vind je de 
huisartsen, doktersassistenten, 
wachtkamers en alle behandel-
kamers. Verder zijn er een paar 
technische ruimtes en een la-
boratorium. De tweede etage 
biedt onderdak aan een grote 
fysiotherapeutische afdeling 

en alle andere specialismen van 
het paramedisch centrum, zo-
als de Diëtheek. Alle etages zijn 
met de trap en de lift bereik-
baar. Met een behang van groe-
ne bomen wil de ontwerper de 
buiten volop aanwezige natuur 
naar binnen halen. Zo zijn op de 
vele raampartijen bladeren als 
plakplaatjes aangebracht. 

Buiten in de achtertuin heeft de 
gemeente een muziektent ge-
bouwd voor optredens. Er zijn 
nieuwe paden aangelegd en er 
staan banken waar je even kunt 
gaan zitten om te genieten van 
de rust en de natuur. Hier vind 
je ook de moestuin en er is het 
Trimplein, door velen betiteld 
als ‘speeltuin voor ouderen’. Een 
aantal trimtoestellen wordt al 
regelmatig gebruikt door senio-
ren, maar ook jongeren vinden 
wel een toestel om hun spieren 
te gebruiken. 

Terwijl ik dit schrijf is het nog 
volop zomer en vakantietijd. Je 
hoeft je in de komende donke-
re en koude tijd niet te vervelen 
want er is voor ieder wat wils.

Door Cora de Bruijne

Verdachte situaties in de wijk

Openingsfeest De Componist

Bel de politie
Zie je iemand die zich verdacht 
gedraagt? Spreek hem of haar 
dan aan, vraag of diegene de 
weg zoekt of hulp nodig heeft. 
Is de persoon zich inderdaad 
aan het voorbereiden op een in-
braak, dan zal hij zich misschien 
bedenken nu hij zich betrapt 
voelt. Durf je dit niet, bel dan 
112. Na een inbraak blijkt ach-
teraf vaak dat buren iets opval-
lends hebben gezien. En dat ze 
de politie niet belden, omdat ze 
dachten dat het toch niets was. 
Je hoeft niet bang te zijn dat 
de politie direct met sirene en 
zwaailicht aan komt rijden. De 
meldkamer vraagt altijd eerst 
wat er aan de hand is en maakt 
dan een inschatting of het no-
dig is om agenten te sturen.

Spoed en melden verdacht 
gedrag > 112
Geen spoed > 0900-8844

Door Marleen van Velzen en Gert 
van Jaarsveld, wijkagenten

Op zaterdag 2 juli werd De Componist officieel geopend. De parkeerplaats tussen De Mu-
zieknoot en het gezondheidshuis was feestelijk versierd en er stond een groot springkus-
sen voor kinderen. Voor de ingang een rood lint dat de wethouder en een jongetje dat een 
tekenwedstrijd gewonnen had doorknipten, na een toespraak van dokter Erik Asbreuk. 

Foto: Bertus de Ruiter

SPOED?
SPOED?

BEL 112
BEL 112
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